



**ITB**  
**ACADEMY**

**KNOWLEDGE  
TRAINING  
EDUCATION**

**OVER 45 YEARS OF  
UNIQUE KNOW-HOW.  
EINZIGARTIGES KNOW-HOW  
SEIT ÜBER 45 JAHREN.**

**KNOWLEDGE. TRAINING. EDUCATION.**

The ITB Academy is the culmination of over 45 years of international trade show expertise. We offer exhibitors and trade visitors customized ideas and practical tips based on our extensive experience and comprehensive knowledge of the industry. There are also supplementary elements for even more insight, e. g. presentations, webinars and workshops. Take advantage of all our knowledge with the "World Travel Trends Report" and "Trends and Issues in Global Tourism" – and benefit from the ITB Berlin global network! For more information and dates: [itb-berlin.com/academy](http://itb-berlin.com/academy)

---

**KNOWLEDGE. TRAINING. EDUCATION.**

Die ITB Academy vereint über 45 Jahre internationale Messekompetenz. Mit langjähriger Erfahrung und umfassenden Branchenkenntnissen geben wir Ausstellern und Fachbesuchern maßgeschneiderte Ideen und praktische Tipps. Für noch mehr Insights bieten wir zusätzliche Angebote, z. B. Vorträge, Webinare und Workshops. Nutzen Sie mit dem „World Travel Trends Report“ und „Trends and Issues in Global Tourism“ unser komplettes Wissen – und profitieren Sie vom globalen Netzwerk der ITB Berlin! Mehr Informationen und Termine unter: [itb-berlin.de/academy](http://itb-berlin.de/academy)





## WHAT DOES THE ITB ACADEMY OFFER? WAS BIETET IHNEN DIE ITB ACADEMY?

- ✓ Domestic and international trade show and sales trainings for exhibitors
- ✓ Trade show trainings for purchasing agents and trade visitors
- ✓ Workshops about many segments, incl. CSR, gay & lesbian travel (LGBT) and many others
- ✓ Webinars about many segments, incl. travel technology, business travel and many others

- 
- ✓ Nationale und internationale Messe- und Verkaufstrainings für Aussteller
  - ✓ Messetrainings für Einkäufer und Fachbesucher
  - ✓ Workshops zu Segmenten wie CSR, Gay & Lesbian Travel (LGBT) etc.
  - ✓ Webinare zu Segmenten wie Travel Technology, Business Travel etc.

**For questions regarding cooperation with Messe Berlin or ITB Academy topics, please contact: / Bei Fragen zu Kooperationen oder Academy-Themen kontaktieren Sie bitte:**

### CONTACT / KONTAKT

Jessica Varga

Tel.: +49 (0)30/3038-2528

Email: [varga@messe-berlin.de](mailto:varga@messe-berlin.de)

[itb-berlin.com/academy](http://itb-berlin.com/academy)

Messe Berlin GmbH

Messedamm 22 · 14055 Berlin · Germany

[itb-berlin.com](http://itb-berlin.com) · [itb@messe-berlin.com](mailto:itb@messe-berlin.com)